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Inleiding 
In de vorige raadsperiode is besloten te komen tot uitbreiding van de Noorderschool op basis van het 
gegroeide leerlingaantal. In de huidige periode is de uitvoering van dat besluit opgepakt. Daarbij is 
duidelijk geworden dat voor uitbreiding onvoldoende ruimte beschikbaar is.  
De gemeente Oostzaan heeft het voornemen om geen permanente uitbreiding toe te staan van BSO 
De Noorderschool. Stichting Opspoor, het schoolbestuur verantwoordelijk voor de Noorderschool, is 
verzocht met een voorstel te komen om het leerlingenaantal terug te brengen en belanghebbenden 
hierover te informeren. Het college wil de raad nu informeren in verband met de behandeling van de 
begroting 2025-2028. 
 
Aanleiding 
De Noorderschool heeft momenteel gebrek aan capaciteit voor het aantal leerlingen dat nu naar de 
school gaat. De gemeente Oostzaan heeft, om dit te accommoderen, noodlokalen geplaatst op het 
parkeerterrein naast de school. De plaatsing van de noodlokalen heeft tot verdere toename van 
bestaande verkeersoverlast geleid bij omwonenden. De bezwaarcommissie heeft bezwaren van 
inwoners tegen de plaatsing van de noodlokalen gegrond verklaard. Een permanente uitbreiding zou 
leiden tot verdere gegronde bezwaren, dus het is zaak dat de school stappen zet richting een voor 
deze locatie geschikt leerlingenaantal. Naast deze bezwaren loopt er een beroep tegen de plaatsing 
van de noodlokalen op grond van toename van bestaande verkeersoverlast en parkeerdruk. Met een 
afschaling van het leerlingenaantal wordt deze overlast verholpen. De gemeente zet in op organisch 
verloop van afschaling door Opspoor waarbij de Noorderschool jaarlijks minder leerlingen aanneemt, 
waarvoor inzet van noodlokalen voorlopig gewenst is. 
 
Het is van belang dat de communicatie naar de Raad gelijktijdig plaatsvindt met de communicatie van 
het schoolbestuur naar de schooldirectie, leerkrachten, omwonenden en (ouders van) leerlingen. De 
gemeente wilde dit voor de zomervakantie al communiceren, maar aangezien het schoolbestuur 
aangaf dat ze niet met dit nieuws de zomervakantie in wilden gaan, was afgesproken om tot na de 
zomer te wachten met communiceren naar de raad, de schooldirectie, de leerkrachten en (de ouders 
van) de leerlingen.  

 
Rol schoolbestuur Opspoor 
De gemeente Oostzaan is al geruime tijd in gesprek met Stichting Opspoor over het op een 
verantwoorde, gestage manier terugbrengen van het leerlingenaantal zoals het afschalen van het 
aantal leerlingen dat de school jaarlijks toelaat. Het schoolbestuur dient tijdig met een plan te komen 
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ter uitvoering en ouders van leerlingen van de Noorderschool tijdig te informeren.  
 
Verkenning andere mogelijkheden 
Stichting Opspoor heeft aangegeven dat zij graag zien dan de gemeente de vierkante meters aanbouw 
voor de kinderopvang overneemt om deze ruimten in gebruik te stellen voor onderwijs. Dit gaat om 2 
extra lokalen. Op dit moment huurt kinderopvang Berend Botje de ruimte van 123 m² van Stichting 
Opspoor. Stichting Opspoor heeft geïnvesteerd in deze ruimte om dit te kunnen verhuren aan Berend 
Botje. Als de huur aan kinderopvang Berend Botje wordt stopgezet en de school deze vierkante 
meters voor onderwijs wil gebruiken, mag de Noorderschool de gemeente Oostzaan vragen dit deel 
van het gebouw over te kopen.  
 
Opspoor heeft de gemeente verzocht deze optie te verkennen. Deze verkenning heeft als resultaat dat 
de portefeuillehouder voorstelt de aanvankelijke afspraak met de school tot geleidelijke afschaling 
voort te zetten en de ruimte waar momenteel het KDV in zit niet over te kopen.  
 
Argumentatie voor het voorstel van Stichting Opspoor:  
De gemeente heeft de plicht te voorzien in onderwijsruimte. Als er een tekort is aan ruimte door een 
te hoog leerlingenaantal, kan het schoolbestuur aan de bel trekken bij de gemeente. 
 
Kinderopvang heeft een hogere parkeernorm dan basisonderwijs. Als de school de huurovereenkomst 
met Berend Botje stopzet en de lokalen zal gebruiken voor onderwijs zou dat druk op de parkeernorm 
kunnen verlichten. 
 
Argumentatie tegen het voorstel van Stichting Opspoor: 
De prognose van de komende 16 jaar voor het leerlingenaantal in Oostzaan is in kaart gebracht door 
het PVG. Daaruit blijkt dat het leerlingental stabiel blijft en op den duur zelfs enigszins krimpt. 
Gedurende het traject van het opstellen van het Integraal Huisvestingsplan (IHP) Oostzaan is gebleken 
dat er genoeg totaalcapaciteit is in de gemeente Oostzaan om de huidige en komende 
leerlingenaantallen te accommoderen, uitbreiding van scholen is dus niet nodig. Binnen afzienbare tijd 
krijgt de raad het IHP aangeboden.  
 
De locatie van de school is gelegen op een klein perceel met een smalle voor tweerichtingsverkeer, 
met weinig mogelijkheden tot uitbreiding van parkeermogelijkheid, wat tot gevolg heeft dat de locatie 
geschikt is voor een kleine school. 
 
Bij oplevering van het gebouw in 2012 is een vergunning voor 60 leerlingen aan de Noorderschool 
verleend, passend bij de logistieke capaciteit van de locatie met passend aantal parkeervlakken. 
Momenteel telt de Noorderschool zo’n 150 leerlingen. Volgens de VNG-norm en conform de 
Verordening Onderwijshuisvesting van Oostzaan, die uitgaan van 200 vierkante meter + 5,03 vierkante 
meter per leerling, zou de huidige school op dit moment voor maximaal 119 leerlingen met behoud 
van kinderopvang. 
 
Volgens de parkeernorm is er momenteel echter ruimte voor 92 leerlingen. Met een aantal extra 
maatregelen waartoe de school medewerking zou moeten verlenen als onderdeel van het 
afschalingsplan, zou 119 leerlingen haalbaar zijn. Er kan gedacht worden aan flexibele openingstijden, 
een schoolbus of een verkleining van de parkeervakken zodat er meer ingetekend kunnen worden.  
 
De visie van Opspoor en de Gemeente Oostzaan op onderwijs gaat uit van Integrale Kindcentra (IKC) 
waarbij kinderopvang en basisscholen zich op dezelfde locatie zich bevinden. Hier wordt op ingezet bij 
de bouw van nieuwe scholen. Het is vanuit deze visie geredeneerd onwenselijk dat de gemeente 
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voorzieningen voor kinderopvang moet uitkopen zodra onderwijs uit de daartoe bestemde 
oppervlakte groeit. En dit is door ruimtegebrek bij de Noorderschool aan de orde. 
 
Proces 
Binnenkort versturen wij een bericht aan bezwaarmakers tegen de uitbreiding van de school en de 
eisers in het beroep dat nog loopt bij de rechtbank, en zal de school communicatie in gang zetten naar 
ouders en omwonenden. De school komt met een plan om het leerlingenaantal gestaag terug te 
brengen.  


